
احس�ان س�المی: گفت وگو با تهیه کننده ای مثل س��یدامیر 
پروین حس��ینی کار س��ختی است، بیش��تر از آن جهت که 
او برخ��اف بس��یاری از تهیه کنندگان س��ینما و تلویزیون 
تمای��ل چندان��ی به گفت وگو ندارد و همی��ن کار را برای ما 
س��خت تر می کرد؛ با این همه به خاطر آنکه او یکی از اولین 
تهیه کنندگانی بود که وارد عرصه تولید س��ریال برای شبکه 
نمایش خانگی ش��د و البته به واس��طه مسؤولیتش به عنوان 
رئی��س هیات مدیره انجمن صنفی ش��رکت ها و موسس��ات 
فیلمس��ازی ایران )آیفیک(، س��راغش رفتیم تا در ارتباط با 
شبکه نمایش خانگی و فراز و نشیب های آن طی این سال ها 

گفت وگو کنیم.
***

  ش�بکه نمایش خانگی و س�امانه های VOD تا چند سال 
پی�ش در میان مخاطبان چندان جدی تلقی نمی ش�د اما به 
مرور با افزایش تولیدات این ش�بکه و دسترس�ی گسترده 
به اینترنت پرسرعت برای استفاده از محصولات این شبکه 
به شکل غیرفیزیکی، توسعه VODها طبیعی بود. شما هم 
یک�ی از اولین تهیه کنندگانی بودید که وارد این فضای تازه 
شدید. بحث نظارت بر تولیدات عرضه شده در این شبکه از 
چه زمانی آغاز شد و اصلًا چه شد که ضرورت نظارت بر آن 

احساس شد؟
بحث تولید اثر هنری خارج از ضوابط صداوسیما از سال ها 
قبل در میان فیلمس��ازان مطرح بوده اس��ت، چرا که وقتی 

شما برای سازمانی کار می کنید به شکل 
طبیعی باید مطابق سلیقه آن پیش بروید 
که این ممکن اس��ت برای هر کارگردانی 
قابل قبول نباش��د. شبکه نمایش خانگی 
در واقع پاسخی به این نیاز بود که مرحوم 
سیدکمال طباطبایی اولین تهیه کننده ای 
بودند که وارد این فضا ش��دند و با »قلب 
یخی« اولین سریال شبکه نمایش خانگی 
را کلید زدن��د. در نتیجه یک بازار جدید 
ب��رای تولید و عرضه محصولات تصویری 
به وجود آم��د که قدم خیلی بزرگی برای 
مقابله با تهاجم فرهنگی بود، چون شبکه 
نمایش خانگی توانست بخشی از مخاطبان 
را ک��ه ممک��ن بود مخاط��ب برنامه های 

تلویزیون نباش��ند، با موضوعات و س��وژه هایی که متعلق به 
فرهن��گ خودمان اس��ت، درگیر کند. در کن��ار آن از منظر 
اقتص��ادی هم به عنوان ابزاری که بخش خصوصی می تواند 
همچون سینما در آن سرمایه گذاری کند، به چشم فیلمسازان 

و تولیدکنندگان محصولات نمایشی آمد. 
»ساخت ایران 1« که سومین سریال شبکه نمایش خانگی 
به ش��مار می آمد، از اساس با همین رویکرد ساخته شد که 
بتواند سریال های تولیدشده توسط شبکه های ماهواره ای را 
تحت تاثیر قرار دهد و اساس��ا س��ر و شکل سریال هم شبیه 
س��ریال هایی بود که در آن زمان در ش��بکه های ماهواره ای 

ساخته می شد ولی با محتوایی ایرانی که ارزش های ما از جمله 
خانواده را تبلیغ می کرد. البته در آن زمان وضعیت بازار نمایش 
خانگی به واسطه ناتمام ماندن سریال های دیگر، مناسب نبود 

که لطمه بزرگی را به این صنعت زده بود. 
ورود شرکت های VOD نقطه عطفی برای این صنعت بود 
که در پی آن حجم تولیدات این شبکه نیز افزایش یافت. البته 
من در این میان به چند سریال اشاره نکردم، چون بحث آنها 
اساسا بحثی غیر از مسأله درآمدزایی اقتصادی بود و آماری 
هم که در ارتباط با س��ودآوری این سریال ها منتشر می شد، 
معمولا آمار درستی نبود. محاسبه آن کار سختی نیست، چرا 
که وقتی تعداد فروش دی وی دی های آن محصول را با هزینه 
صرف شده برای تولید آن مقایسه می کنید، تعادلی میان آن 
نمی بینید. در حالی که از طرف سازندگان اعام می شد این 
سریال ها محصولات پرسودی هستند! اما در هر صورت ورود 
س��امانه های VOD به این عرصه رونق دوباره ای به ش��بکه 
نمایش خانگی داد و طبیعتا وقتی س��رعت تولید اثر بیشتر 
می شود، شما ممکن است تلفات هم بدهید، یعنی مثا سریالی 

ساخته می شود که از اساس ساخت آن غلط بوده است. 
  ای�ن غل�ط بودن تولید را ناظر ب�ر بحث های محتوایی آن 
سریال ها می گویید یا از نظر اینکه نتوانسته اند از  لحاظ مالی 

سودآور باشند؟
از ه��ر دو منظر. س��رمایه گذاران گاهی با اطاعات غلطی 
که به آنها می رس��د به دنبال س��اخت اث��ر می روند؛ مثا به 
آنها می گویند فان سریال خیلی فروش 
کرده، پس ش��ما هم بیایی��د و روی این 
پ��روژه جدید س��رمایه گذاری کنید. این 
آمار اشتباه در سینما هم به تهیه کننده ها 
داده می شود. خود ما وقتی »من سالوادور 
نیستم« را ساختیم و فروش بالایی کرد، 
حجم بالایی از پیام ها برایم می رسید که 
در آن گفته بودند پول خود را به س��ینما 
بیاوری��د تا ظرف چند ماه 2 برابر ش��ود! 
خیلی از سرمایه ها با نوعی از تبلیغات به 
سمت س��ینما سرازیر شد اما واقعیت آن 
است که در سیستم تولیدی سینمای ما 
زمان بازگشت سرمایه در بهترین حالت، 
حداقل بین یک تا دو س��ال است. شبکه 
نمایش خانگی نیز به همین ش��کل اس��ت و درگیر یک نوع 
هجوم سرمایه شد که در نهایت هم برخی که وارد این چرخه 
شدند، تصوری درست و واقعی از میزان سودآوری این شبکه 
نداشتند. گاهی اوقات آدم های درستی برای این کار انتخاب 
نش��دند و بسیاری تصور کردند چون خودشان سرمایه دارند 
لزوم��ا می توانند تهیه کننده هم باش��ند. در این فضا بود که 
کم کم با همکاری صنوف از جمله آیفیک به ساماندهی این 
فضا بویژه در حوزه تهیه کنندگانی که اقدام به ساخت سریال 
نمای��ش خانگی می کنند، پرداختیم تا آدم هایی در راس این 
حرفه قرار بگیرند که شغل اصلی آنها تهیه کنندگی است و از 

کارهایی مثل ساختمان سازی و آهن فروشی و... وارد این فضا 
نشده اند. البته آسیب هایی که به واسطه ورود افراد غیرمرتبط 
به حوزه شبکه نمایش خانگی وارد شد، اجتناب ناپذیر بود ولی 

به مرور این فضا نیز اصاح می شود.
  شما بحث ورود حرفه ای ها به حوزه شبکه نمایش خانگی 
را مطرح کردید ولی ما آدم های حرفه ای بسیاری را هم داریم 
که آثارشان در شبکه نمایش خانگی شکست خورده است؛ 
کارگردان های مهمی که سریال های شان ناقص پخش شد یا 
اینکه در نهایت به لحاظ مالی با شکست روبه رو شدند. پس در 
این شرایط تکلیف پروژه های شکست خورده ای که آدم های 

حرفه ای پای آن آمده اند، چه می شود؟
اینک��ه آی��ا آن س��ریال ها شکس��ت خورده ان��د را باید از 
تهیه کنندگان آنها پرسید، چون ممکن است هر کسی سود 
و زیانش را در چیزی ببیند و لزوما عدم بازگشت سرمایه برای 
آن تهیه کننده به منزله شکست نباشد اما این ثابت شد که هر 
کس که در سینما موفق است لزوما در شبکه نمایش خانگی به 
موفقیت نمی رسد و این یک تخصص دیگری است. برای همین 
هم هست که اخیراً برای دادن مجوز تهیه کنندگی در شبکه 
نمایش خانگی با صنوف مختلف برای این کار مشورت می شود. 
  روند صدور مجوز برای ساخت یک سریال نمایش خانگی 
چگونه است و وزارت ارشاد چقدر در این زمینه سختگیری 

می کند؟
ش��ما برای تولید هر اثری باید پروانه س��اخت بگیرید و 
تولیدات شبکه نمایش خانگی هم از همان ابتدا تحت نظارت 
یک ش��ورا بود. ما برای هر قس��مت به شکل جداگانه پروانه 
ساخت و پروانه نمایش می گرفتیم. از همان ابتدا هم به این 
شکل نبود که مثا به یک سریال 22 قسمتی به شکل یکجا 
مجوز ساخت داده می شود، بلکه ابتدا یک موافقت اصولی با 
س��اخت آثار می ش��د و پس از آن قسمت به قسمت، مجوز 
ساخت آثار صادر می شد. تا آنجا که می  دانم در شرایط فعلی 
ارشاد به شکل یکجا به سریال ها مجوز ساخت می دهد، البته 

پس از آنکه کل فیلمنامه اثر را بررسی کرد. 
من هیچ وقت نگران گرفتن مجوز از وزارت ارش��اد نبودم، 
چون همیش��ه معتقد بودم گروهی که عضو ش��ورا هستند، 
دغدغه بهتر ش��دن محص��ول من را دارن��د. حتما اختاف 
س��لیقه هایی بین ما وجود داش��ته ولی به نظرم همیشه این 

اختاف نظرها، اختاف نظر کارشناسی بوده است.
  قبلًا فیلمسازهای سرشناسی مثل محمدحسین لطیفی، 
حسن فتحی، فریدون جیرانی، مهران مدیری و آدم هایی از 
این دس�ت سراغ سریال س�ازی برای شبکه نمایش خانگی 
می رفتند، چون شنیده می شد که سریال سازی برای شبکه 
نمایش خانگی سود مالی بیشتری نسبت به سینما و تلویزیون 
دارد اما اخیرا انگار روند استقبال چهره های جوان هم از این 

حوزه بیشتر شده است؛ نظر شما درباره این روند چیست؟
برای تیم ما اینگونه نبوده که سود کارگردان هایی که با ما 
برای شبکه نمایش خانگی سریال ساختند، نسبت به سینما 
بیشتر باشد. در واقع همیشه کارگردان ها دستمزدهایی معقول 

گرفته اند. یعنی کارگردانی که با من سریال ساخته اگر به جای 
آن 3 اثر س��ینمایی می ساخت، سود بیشتری می کرد اما به 
طور کلی این به صاح دید تهیه کننده بستگی دارد که بخواهد 
با چه کارگردانی کار کند؛ ممکن است یک تهیه کننده برای 
کاهش هزینه ها با یک کارگردان جوان کار کند و تهیه کننده 
دیگری چنین دغدغه ای نداشته باشد و سراغ یک کارگردان 

باسابقه برود.
  اخی�راً خبرهایی در ارتباط با صدور 22 مجوز برای تولید 
اثر در ش�بکه نمایش خانگی توسط وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی مطرح شده است؛ به نظر شما تولید این تعداد بالا از 
محصولات برای شبکه نمایش خانگی باعث کاهش پتانسیل 

سینما و تلویزیون برای تولید نمی شود؟
من البته این خبری را که می گویید نشنیده ام ولی ما باید از 
تجاربی که در این زمینه در سطح جهان وجود دارد، استفاده 
کنیم. در همه جای دنیا سریال سازی بدون استفاده از ستاره ها 
اتفاق می افتد ولی در کشور ما هنوز شرایط آن وجود ندارد. این 
در حالی است که در همه  جای دنیا سریال ها در نهایت از یک 
یا 2 بازیگر چهره و سرشناس استفاده می کنند و به جای آن 
بیشتر به ستاره سازی می پردازند. کاری که قبا صداوسیمای 
ما نیز انجام می داد و اغلب ستاره های امروز سینما زمانی کار 
خود را با تلویزیون آغاز کردند اما الان شرایط برعکس شده، 
یعنی تلویزیون سراغ ستاره های سینما می رود تا مخاطبانش 
را بیش��تر کند. سریال های شبکه نمایش خانگی هم قبا با 
همین تصور ساخته می شد که ستاره ها در موفقیت آنها موثر 
هستند، در حالی که امروز اغلب تولیدکنندگان به این نتیجه 

رسیده اند که قصه عامل اصلی جذب مخاطبان است. 
  ما مدتی پیش گفت وگویی با آقای حامد عنقا درباره شبکه 
نمایش خانگی داشتیم. ایشان اولین کسی بود که برای شبکه 
نمایش خانگی فیلمنامه نوشت. ایشان در آن گفت وگو معتقد 

ب�ود دلیل ورود برخی آدم های غیرمرتبط به فضای ش�بکه 
نمایش خانگی این است که بتوانند برای خود وجاهت ایجاد 
کنند و اساس�ا به دنبال کسب سود مالی نیستند. نظر شما 

در این باره چیست؟
این یک واقعیت اس��ت که لزوما ربطی به ش��بکه نمایش 
خانگی ندارد و از قدیم در سینمای ما هم وجود داشته است. 
افرادی هستند که در عمل شغل مشخصی ندارند، مثا فردی 
دلال ارز است. شاید به لحاظ مالی وضع و زندگی خوبی داشته 
باشند ولی به دنبال رسیدن به یک جایگاه اجتماعی هستند. ما 
در سینمای خودمان کسانی را داریم که به این دلیل به دنبال 
تهیه کنندگی یا سرمایه گذاری در سینما می آیند که بگویند 
کار فرهنگ��ی می کنم! یعنی آن طرف نمی تواند به فرزندش 
بگوید دلال ارز هستم یا مثا رانت زمین داشتم؛ به جای آن 
می تواند خود را به عنوان س��رمایه گذار و تهیه کننده سینما 
معرفی کند.پیش از این هم قانون سینما ایراداتی داشت که 
باعث ورود بیش��تر چنین افرادی به این حوزه می شد؛ برای 
نمونه کس��ی ک��ه در 3 فیلم س��رمایه گذاری می کرد، مجوز 
تهیه کنندگی می گرفت؛ تصمیمی که اشتباه بود و البته اخیرا 
اصاح ش��ده است اما به طور کلی آدم هایی که به این روش 
وارد س��ینما می ش��وند به یک باره هم حذف می شوند، چون 
تهیه کنندگی یک کار حرفه ای است. شما حتی می بینید در 
یک مقطع زمانی، رسانه ها پر می شد از اخباری در ارتباط با 
آدم هایی که به این طریق وارد سینما شده اند و برخی از آنها 
به عنوان نماینده تهیه کنندگان کشور در برنامه های تلویزیونی 
هم حضور پیدا می کردند! این به دلیل همان نکته ای اس��ت 
که قبا به آن اش��اره کردم، یعنی وقتی سرعت و حجم کار 
ب��الا می رود، خواه ناخواه خطاهایی هم رخ می دهد ولی این 

مسأله هم به مرور در حال کمتر شدن است.
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افرادی هس�تند که در عمل شغل 
مشخصی ندارند، مثلا فردی دلال 
ارز است. شاید به لحاظ مالی وضع 
و زندگی خوبی داش�ته باشند ولی 
به دنبال رس�یدن ب�ه یک جایگاه 
اجتماعی هستند. یعنی آن طرف 
نمی تواند به فرزندش بگوید دلال 
ارز هستم یا مثلا رانت زمین داشتم؛ 
به جای آن می تواند خود را به عنوان 
س�رمایه گذار و تهیه کننده سینما 

معرفی کند

پرونده

گفت وگوی »وطن امروز« با سیدامیر پروین حسینی، رئیس هیأت مدیره آیفیک درباره وضعیت شبکه نمایش خانگی

کمتر از 20 تهیه کننده حرفه ای داریم

عب�اس اس�ماعیل گل: ایرج محمدی از تهیه کنندگان باسابقه 
صداوسیماس��ت که آثار پرمخاطبی چ��ون »نرگس«، »متهم 
گریخت«، »دلنوازان«، »دردس��رهای عظیم« و »دلدادگان« را 
در کارنامه خود دارد. او این روزها در جدیدترین همکاری خود 
با حسین سهیلی زاده، سریال 
»مانکن« را به ش��بکه 
نمایش خانگی آورده 
است. ایرج محمدی 
در گفت وگ��و ب����ا 
»وطن امروز« درباره 
تولی��د  چالش ه��ای 
در نمای��ش خانگی و 
آثار  مولفه های  همچنین 

ساخته شده در این عرصه و تفاوت با مدیوم تلویزیون گفته است.
***

  شاید کمتر کسی انتظار داشت شما به عنوان یک تهیه کننده 
باسابقه سریال های مطرح تلویزیون، وارد عرصه پر پیچ و خم 
تهیه کنندگی نمایش خانگی شوید؛ به نظر می رسد این تجربه 

جدید خیلی تصمیم آسانی برای تان نبود!
دقیقا همین طور است و حضور در شبکه نمایش خانگی یک 
چالش بزرگ و البته شیرین برای من به عنوان یک تهیه کننده 
تلویزیونی محسوب می ش��ود اما سعی کرده ام به عنوان یک 
تهیه کننده حرف��ه ای هیچ گاه مدیوم اثر برایم مهم نباش��د؛ 
اینکه سریال تلویزیونی باشد یا فیلم سینمایی یا برای نمایش 
خانگ��ی. در واقع تاش می کنم امور مربوط به تهیه کنندگی 
کار را بدرستی و بر اساس اصول حرفه ای ام انجام دهم و کم و 

کاستی در آثار به چشم نخورد.
  به هر حال تفاوت نحوه تولید و پخش آثار در صداوسیما، 

سینما و نمایش خانگی انکارپذیر است.
اینکه نمی توان تفاوت تولید و پخش آثار در سینما، تلویزیون 
و نمایش خانگی را انکار کرد کاما مشخص است؛ به عنوان مثال 
فیلمساز در تلویزیون با یک مخاطب چند ده میلیونی مواجه 

است که برای تماشای سریال هیچ هزینه ای نمی پردازند اما در 
سینما و نمایش خانگی قضیه متفاوت است و بر همین اساس 
هم یکسری مسائل در ساخت آثار با یکدیگر متفاوت خواهد بود.
  این تفاوتی که گفتید بیشتر در ممیزی های آثار تلویزیونی، 

سینما و نمایش خانگی به چشم می خورد؛ درست است؟
 نه اصا اینطور نیست، زیرا برای تولید یک اثر در نمایش 
خانگی در تمام قدم ها با چالش ها و سختی های بسیاری مواجه 
خواهیم شد؛ از ماجرای دریافت پروانه ساخت گرفته تا پروانه 
نمایش همگی همان سختگیری هایی را دارد که برای تولید 
یک س��ریال تلویزیونی با آن روبه رو می شویم حتی چه بسا 
بیش��تر! اما باید به این نکته اذعان کرد که به هر حال عرف 
سریال سازی در تلویزیون با سینما و نمایش خانگی تاحدودی 
متفاوت اس��ت و باید هم تا حدودی تفاوت داشته باشد، زیرا 
مخاطبان چند ده میلیونی تلویزیون با مخاطبان آثار سینمایی 

قابل مقایسه نیستند.
  به نظر می رس�د همین تفاوت محدود عرفی در س�اختن 
سریال های تلویزیونی و آثار سینمایی و نمایش خانگی طی 
چند سال اخیر منجر به تولید برخی آثار نازل و دم دستی در 

نمایش خانگی شده است. 

اول اینکه نظارت و سختگیری های وزارت ارشاد درباره 
آثار نمایش خانگی آنقدر محکم هست که این مسأله خلأ 
محسوس��ی ایجاد نکن��د، دوم آنکه مهم تری��ن نقش را در 
این باره عوامل س��ازنده اثر ایفا می کنند. البته تجربه نشان 
داده مخاطب، برخی آثار را که در سینما و نمایش خانگی 
صرفا با تکیه بر زرق و برق های خارج از عرف سبک زندگی 
ایرانی- اسامی ساخته می شود، براحتی پس می زند، زیرا 
مخاط��ب در نمایش خانگی حق انتخ��اب بالایی دارد و بر 
همین اساس سختگیری بیشتری نسبت به انتخاب و خرید 
آثار به خرج می دهد و از س��وی دیگر خوش��بختانه برخی 
آثار در ش��بکه نمایش خانگی س��اخته می شود که به رغم 
ویژگی های جذاب ب��رای مخاطبان، خوراک غیرمتعارف و 
خارج از عرف به مخاطبان ارائه نمی دهند و در جذب مخاطب 
و رساندن پیام اصلی سریال موفق هم بوده اند. در مجموع 
بای��د گفت در موفقیت یک اثر نمایش خانگی نمی توان از 
نقش تاثیرگذار رعایت عرف »ایرانی- اس��امی« از س��وی 
س��ازندگان اثر بسادگی گذشت و ما هم در سریال خانگی 
»مانک��ن« به دنبال این بوده ایم که خروجی و هدف گذاری 

داستان بر مبنای تحکیم خانواده باشد.

  درباره دستمزد نجومی بازیگران برای حضور در سریال های 
نمایش خانگی حرف و حدیث های بسیاری به گوش می رسد؛ 
شما در نخستین تجربه در نمایش خانگی با این معضل مواجه 

بوده اید؟
متاس��فانه یک مش��کل عمده ای که در تولید آثار نمایش 
خانگی با آن مواجهیم این است که برخی بازیگران این تصور 
را دارند که باید دستمزد بسیار بیشتری نسبت به حضور در 
تلویزیون بگیرند اما خدا را شکر این مشکل را در تولید سریال 
»مانکن« نداش��تیم، زیرا نه بضاعت پرداخت دس��تمزدهای 
نامتعارف را داریم و نه ش��خصا اعتقادی به افزایش بی حساب 
و کت��اب دس��تمزدهای عوام��ل تولید در س��ینما دارم، زیرا 
معتقدم افزایش بی حساب و کتاب دستمزدها موجب به هم 
خوردن تعادل نس��بی میان دستمزدها در حوزه فیلمسازی 
و سریال س��ازی می شود که در نتیجه این اتفاق  آسیب های 
جدی و جبران ناپذیری به بدنه تولید در س��ینما و تلویزیون 
وارد خواهد ش��د. در نتیجه درباره برخی بازیگران س��ینما و 
تلویزیون هم باید بگویم متاسفانه بخش قابل توجهی از بازیگران 
حال حاضر س��ینمای کشور که کار بازیگری را از سریال های 
تلویزیونی شروع کرده اند، به دلایل مادی، رغبتی برای حضور 
در سریال های صداوسیما ندارند که آسیب شناسی این موضوع 
خود نیاز به برپایی چندین جلسه کارشناسی دارد که امیدوارم 
با برپایی این جلسات به نتایجی که به نفع ارتقای کیفی آثار 

تلویزیونی و سینمایی باشد، دست پیدا کنیم.

گفت وگوی »وطن امروز« با ایرج محمدی، تهیه کننده تلویزیون و شبکه نمایش خانگی

بضاعت پرداخت دستمزدهای نامتعارف را نداریم

عکس: مهدی افراخته

وطن امروز     شماره 2787
دوشنبه 20 آبان 1398

گروه فرهنگ و هنر: این روزها شبکه نمایش  خانگی بیشتر به خاطر عددهای بالایی که در فضای غیرشفاف آن رد و بدل می شود، 
در رسانه ها مطرح است. اذعان به این واقعیت، چندسالی است از سوی تعدادی از تهیه کنندگان در گفت و گوها و اظهارنظرها تکرار 
شده است. شهرزاد، پرسرو صداترین پروژه این سال ها در شبکه نمایش خانگی، در فضایی غیرشفاف تولید شد. تهیه کنندگان و 
سرمایه گذارانش که این روزها در زندان به سر می برند، در روزهای تولید »شهرزاد« مدعی بودند، سودآورترین پروژه نمایش خانگی 
را تهیه کرده اند. ادعایی که این روزها درباره اش تشکیک می شود، چرا که سرمایه های بادآورده آن پروژه آنقدر قدرت داشت که 
جو تبلیغاتی غیرواقعی را واقعی جلوه دهد. فضای غیرشفاف و عددهای بالا در شبکه نمایش خانگی، سیستم غیرمتعارفی را در 
سینما و تلویزیون به وجود آورده است، به طوری که بازیگری با مجموع فعالیت 30 دقیقه ای در سینما هم برای حضور در تلویزیون 
شرط می گذارد، چرا که عددهای غیر شفاف و نامتعارف در شبکه نمایش خانگی و سینما، در تلویزیون وجود ندارد. این اتفاق 
نه فقط برای بازیگران که برای دیگر عوامل پروژه های سینمایی و شبکه نمایش خانگی نیز افتاده است. اخبار تایید نشده ای که 
برخی اوقات برای بالا بردن رقم دستمزد عوامل سینمایی مطرح می شود، گاهی عجیب و غریب است. مثلا اینکه نویسنده برای 
نگارش هر قسمت یک سریال شبکه نمایش خانگی، 20میلیون تومان دریافت می کند. یا بازیگری برای حضور چند دقیقه ای در 
یک پروژه سینمایی عددی بالای یک میلیارد تومان دریافت کرده است. در این شماره از »وطن امروز«، درباره وضعیت فعلی 
شبکه نمایش خانگی، با 2 تهیه کننده سینما و تلویزیون و شبکه نمایش خانگی گفت وگو کرده ایم. سیدامیر پروین حسینی و ایرج 
محمدی البته مطرح شدن برخی اعداد و ارقام در سیستم شبکه نمایش خانگی و سینما را اخباری غیرواقعی می دانند و معتقدند 

نباید هر رقمی که می شنوید را باور کنید، چرا که اگر این عددها واقعی باشد، سنگ روی سنگ بند نمی شود!

پرونده »وطن امروز« درباره وضعیت فعلی تولید سریال در شبکه نمایش خانگی

بسـاز بنداز


